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Den 2. november 2020 

 

Folketingets Miljø- og Fødevareudvalg 

Christiansborg 

1240 København K 

 

 
 

Miljøministerens besvarelse af spørgsmål nr. 17 (MOF alm. del) stillet 8. oktober 2020 efter ønske fra 

Hans Christian Schmidt (V). 

Spørgsmål nr. 17 

Hvad tænker ministeren at gøre ved problemet om, at når en vindmølleopstiller har opfyldt 

§ 2, stk. 5 i vindmøllebekendtgørelsen, og har bestået den støjmåling, som vindmølleopstilleren 

selv arrangerer, så har kommunen ikke nogen pligt til at forlange yderligere målinger, og hvis 

kommunen endelig gjorde, så er der kun hjemmel herfor én gang om året – og da kun ved 6 og 8 

m/sek. – selv om møllen larmer betydeligt mere ved andre vindstyrker, jf. henvendelse af 27. august 

2020 fra Per Nykjær Jensen, Svendborg, om vindmøllebekendtgørelsen (MOF alm. del - bilag 691)? 

Baggrunden for problemet er bl.a., at kommunen kun kan forlange en måling om året, men oftest ikke 

gør det, og resten af året kan vindmølleejeren køre møllen for fuld kraft uden lydpotte. Det kan han 

trygt gøre, da kontrol ikke foretages, og dermed er der frit spil til at støje langt mere end tilladt. 

Kommunerne sidder tonestøj fuldstændig overhørig. De ved ikke, hvordan de skal kunne forlange en 

tonestøjmåling, når vindmølleejeren har valgt en måledag, hvor det ikke sker. Derfor burde 

kommunerne have en pligt til løbende at kontrollere overholdelsen af de støjbegrænsende 

indstillinger, som møllen er blevet godkendt til at køre med. Det gør kommunerne desværre ikke, og 

oftest ved de heller ikke, hvordan de skulle gøre det. 

Svar 

Jeg henviser til mit svar på MOF alm. del spm. 1373 af 5. oktober 2020.  

 

Jeg er meget opmærksom på, at støj fra vindmøller kan være generende, og derfor er der også fastsat 

bindende regler om den tilladelige støj, der må være hos naboer. Jeg anser det for hensigtsmæssigt, at 

kommunen i forbindelse med naboklager således kan påbyde kontrolmålinger og –beregninger på 

baggrund af en konkret vurdering og i det omfang, som kommunen finder nødvendigt. 

 

Jeg har fuld tiltro til, at kommunerne generelt er i stand til at leve op til deres forpligtelser som 

tilsynsmyndighed i forhold til bekendtgørelsen om støj fra vindmøller. 
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